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waŻny temat! Obwodnica 
to nie przywilej. to konieczność!

W pierwszym półroczu 2024 r. ma rozpocząć się budowa 24-ro-
dzinnego bloku mieszkalnego przy ul. Zielonej, za liceum ogól-
nokształcącym. Inwestycja powstanie w ramach Społecznej 
Inicjatywy Mieszkaniowej.
 więceJ na str. 12

Gmina Braniewo udzieliła pomocy finansowej Powiatowi Bra-
niewskiemu. Dofinansowanie – 100 tys. złotych – zostanie prze-
znaczone na przebudowę drogi powiatowej w Szylenach.
 więceJ na str. 8

Andrzej Werbowy, naczelnik OSP Wyszkowo, odebrał podzię-
kowania za ratowanie osób, które ucierpiały w wypadku samo-
chodowym.
 więceJ na str. 5

Jeszcze do niedawna każdego dnia przez Braniewo przejeżdżało 
niemal 400 samochodów ciężarowych wypełnionych węglem. 
Miasto od wielu lat stara się o budowę obwodnicy. W tej sprawie 
interweniowała ostatnio posłanka Monika Falej.
 
 więceJ na str. 10

więcej na portalbraniewo.pl

facebook.com/portalbraniewo
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Oj, krew się we mnie gotu-
je, jak patrzę i  słucham tych 
wszystkich głupstw, które nas 
ostatnio atakują. Konflikty, par-
tyjne przepychanki, lewe inte-
resy, patrzenie tylko i wyłącznie 
na czubek swojego nosa. Ba, nie 
dotyczy to tylko spraw krajo-
wych, ale i naszego miasta, Bra-
niewa. Tutaj również zdarzają 
się tacy, co myślą, że wygrają na 
swoim cwaniactwie i dorobią się 
cudzym kosztem.

Mógłbym tak długo wy-
mieniać wszystkie sprawy 
i wylewać żale, ale przecież – 
mamy Wielkanoc!

Choć i  przy tym święcie – 
Zmartwychwstania Jezusa 
Chrystusa – pojawiał mi się 
ostatnio zgrzyt. Otóż zapropo-
nowano naszej internetowej re-
dakcji bezpłatne wykorzystanie 
świątecznych grafik z „wielka-

Bezradność jest uczuciem 
okropnym, zwłaszcza jeśli 
chodzi o nasze dziecko. Taką 
bezradność czują teraz rodzi-
ce Michałka z Mrągowa uro-
dzonego w  2018 roku. Toczą 
walkę o  zdrowie i  życie syna 
od momentu jego narodzin. 
Chłopczyk jest pod opieką fi-
zjoterapeuty od czwartego m-ca 
życia, a w ósmym m-cu padło 
podejrzenie kraniosynostozy 
czołowej. I to podejrzeni nie-
stety się potwierdziło.

Codzienność toczy się wokół 
ciągłych wizyt u  specjalistów, 
aby Michał mógł prawidłowo 

Tradycja 
ważna rzecz

nocnymi” życzeniami. Patrzę 
i... nie wierzę. Same jajeczka. 
Zajączki. Jakieś kurczaczki. 
Od kilku lat fascynuje mnie to 
zjawisko: nawet z większości 
składanych życzeń z  okazji 
świąt Wielkiejnocy (zwanych 
też przecież Zmartwychwsta-
niem Pańskim, o  czym już 
wspomniałem) zniknął niemal 
całkowicie ich główny bohater: 
Chrystus.

Ja pozostaję jednak tradycjo-
nalistą. I  to słowo „tradycja” 
ma tu ogromne znaczenie. Bo 
nawet jeśli nie jesteśmy reli-
gijni, wierzący, nie idziemy na 
poranną rezurekcję, ani nie 
siadamy do wielkanocnego 
śniadania, to nie powinniśmy 
z historii polskiego świętowa-
nia wyrugowywać elementów 
od wieków związanych z wia-
rą katolicką. To część naszej 

polskości. Czy tego chcemy, 
czy nie.

Życzę zatem wszystkim — 
wierzącym, niewierzącym, 
wątpiącym i poszukującym — 
spotkania właśnie jego, tego 
Bohatera Głównego. Bo nie da 
się oszukać, że to tylko dzięki 
Niemu są te święta.

Jak Go spotkamy? Podczas 
rodzinnych rozmów. Spotkań 
z  najbliższymi, z  przyjaciół-
mi. Obdarzając uśmiechem 
drugiego. Wyciszając się, wy-
łączając telefon, idąc na spacer 
do lasu. Robiąc małe, dobre 
uczynki. Dzieląc się z potrze-
bującymi tym, co my mamy, 
a  czego im brak. Małe gesty 
potrafią czynić wielkie cuda. 
Spróbujcie, a przekonacie się 
o tym sami.

Dobrych świąt!
Wojciech Andrearczyk

się rozwijać. Chłopiec jest po-
godnym, choć nadpobudliwym 
dzieckiem. Kontakt jest z nim 
utrudniony, bo ma opóźniony 
rozwój mowy, nie rozumie po-
leceń złożonych, ma obniżoną 
sprawność motoryczną i znacz-
ne zaburzenia integracji sen-
sorycznej. Zazwyczaj reaguje 
krzykiem, zatyka wtedy uszy, co 
przy zaburzeniu czucia głębo-
kiego nie jest niczym dziwnym. 
Mimo to jego mama nie otrzy-
mała na niego świadczeń. Może 
gdyby komisja spędziła jeden 
dzień z  chłopcem, okazałoby 
się, że decyzja byłaby inna?

Jedynym żywicielem rodziny 
jest Marek, tata chłopca. Stara 
się jak może, by utrzymać ro-
dzinę i leczenie dzieci. Dzieci, 
ponieważ w  ostatnim czasie 
okazało się, że siostra Maja jest 
w  trakcie konsultacji - może 
mieć te same problemy zdro-
wotne, co brat. Rodzina przeży-
wa teraz trudne chwile, brakuje 
im wsparcia. Odmówiono świad-
czenia dziecku, które je wyma-
ga. Rodzice chorych maluchów 
muszą zbierać pieniądze, by 
ratować swoje dzieci. Pomóżmy 
im, w geście dobroci.

pm

W geście dobroci
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Gmina Sorkwity inwestuje w ekologię
Gmina Sorkwity stawia na ekologię! Jeszcze przed weekendem doszło do podpisania umowy na realizację największej 
w historii inwestycji pod nazwą „Modernizacja i przebudowa oczyszczalni ścieków w Sorkwitach”.

Wykonawcą publicznego 
zamówienia jest kon-
sorcjum Inwest-Ser-
wis Sp. z  o.o. z  sie-

dzibą w Olsztynie oraz spółka 
Enox w roli partnera. Wartość 
przedmiotu zamówienia wynosi 
ponad 15,5 mln złotych, z czego 
blisko 10 mln złotych stanowią 
środki z Programu Rządowego 
Fundusz Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych, a ko-
lejne 4,5 mln złotych stanowi 
współfinansowanie ze środków 
UE-PROW na lata 214-2020.

— Biorąc pod uwagę do-
tychczas poniesione koszty 
(wykonanie Programu Funk-
cjonalno-Użytkowego) oraz 

konieczność zapewnienia nad-
zoru inwestorskiego całość in-
westycji zaplanowana została 
w budżecie z uwzględnieniem 
środków własnych zadania do 
wysokości 16 029 980 złotych. 
Inwestycja realizowana będzie 
w  formule „Zaprojektuj i  wy-
buduj”. Zakończenie zadania 
zgodnie z umową ma nastąpić 
nie później jak do dnia 30 wrze-
śnia 2024 roku — przekazał wójt 
Józef Maciejewski.

Przypomnijmy, że w  okresie 
2023-2024 na realizacje wszyst-
kich zaplanowanych inwestycji 
przewidziano rekordową kwotę 
blisko 32,5 mln złotych, wśród 
których należy wymienić m.in.:

– budowę sali gimnastycznej 
w Sorkwitach,

– termomodernizację Szkoły 
Podstawowej w Warpunach,

– termomodernizację Ośrodka 
Zdrowia w Sorkwitach,

– termomodernizację ze 
zmiana systemu ogrzewania 
w  siedzibie Urzędu Gminy 
w Sorkwitach,

– termomodernizacja budynku 
remizy w Rybnie

– przebudowa ulicy Młynowej 
i Żytniej w Warpunach,

– zakup średniego samochodu 
pożarniczego dla OSP Warpuny,

– zakup urządzeń na place za-
baw przy przedszkolach w Sor-
kwitach i Warpunach,

– kontynuacja budowy parku 
sportowo-rekreacyjnego w Sor-
kwitach.

Większość z  realizowanych 
inwestycji odbywać się będzie 
z wykorzystaniem środków ze-
wnętrznych.

— Podkreślenia wymaga 
również okoliczność, że środ-
ki na inwestycje na najbliższe 
dwa lata są zbliżone do wielko-
ści całego rocznego budżetu 
gminy, który w obecnym 2023 
roku wynosi ok 33 mln złotych, 
co jest absolutnym rekordem 
w historii naszego sorkwickie-
go samorządu! – dodał z dumą 
wójt Maciejewski.

Bolesław 
Marschall 
nie żyje

Artysta urodził się 20 
czerwca 1938 roku w To-
runiu. Studiował na Wy-
dziale Rzeźby Państwowej 

Wyższej Szkoły Sztuk Plastycz-
nych w Gdańsku u prof. Stani-
sława Horno-Popławskiego oraz 
projektowanie architektoniczno
-rzeźbiarskie w pracowni prof. 
Adama Smolany. Po studiach 
mieszkał w  Olsztynie (1963-
1972), następnie osiadł w Reszlu 
(od 1972 r.) jako administrator 
zamku z  ramienia Stowarzy-
szenia Społeczno-Kulturalne-
go „Pojezierze” oraz Muzeum 
Warmii i  Mazur w  Olsztynie. 
Od 1963 roku członek Okręgu 
Olsztyńskiego Związku Polskich 
Artystów Plastyków. 

W  Reszlu artysta utworzył 
centrum sztuki europejskiej, 
gdzie odbywają się wernisaże, 
dni sztuki, koncerty muzycz-
ne, happeningi artystyczne, 
spektakle teatralne, semi-
naria naukowe, konferencje.  
Skupiał wokół siebie i  zam-
ku grupę wybitnych artystów 
m.in. Stasysa Eidrigeviciusa, 

Franciszka Starowieyskiego, 
Adama Myjaka, Kiejstuta Be-
reźnickiego, Andrzeja Fogta, 
Teresę Pągowską, Marię Anto. 
Rzeźbiarz stworzył serię prac 
upamiętniających Janusza 
Korczaka (rzeźby znajdują się 
w Olsztynie, Giessen, Hano-
werze, Paryżu), Mikołaja Ko-
pernika (Lidzbark Warmiński, 
Iława, Mrągowo, Filadelfia). 
Stworzył dzieła poświęcone 
ofiarom i martyrologii II woj-
ny światowej. Był laureatem 
licznych konkursów plastycz-
nych m.in. Nagrody Ministra 
Kultury i Sztuki, Laureatem 
konkursu „Gazety Olsztyń-
skiej ”Złota Dziesiątka”, Na-
grody imienia Biskupa Igna-
cego Krasickiego, Odznaki 
„Za Zasługi dla Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego”. 
Sylwetka B. Marshalla zapre-
zentowana została także w do-
kumentalnym filmie biogra-
ficznym Kasztelan (1995) wg. 
scen. Janusza Kijowskiego, 
reż. Grzegorz Płocha.

red.

Reszel pożegnał 
artystę rzeźbiarza 
Bolesława Marschalla. 
Wieloletni administrator 
zamku w Reszlu 
odszedł 29 marca.
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Szczypiorniści 
z Kętrzyna 
„zgarnęli pulę” 
w dalekim Zabrzu

Powstanie pierwszy odcinek  
ścieżki rowerowej

W  Urzędzie Gminy 
Kętrzyn burmistrz 
Ryszard Niedziółka 

i wójt gminy Paweł Bobrow-
ski podpisali umowę z wyko-
nawcą inwestycji. Jej pierwszy 
etap zakłada budowę ścieżki 
od Karolewa do wjazdu na 

kompleks rekreacyjny nad je-
ziorem Mój. 

Pieniądze na pokrycie budowy 
pochodzą – głównie –z Progra-
mu Inwestycji Strategicznych. 
Samorządy (gmina, miasto 
i powiat) dokładają po 50 tys., 
a  kolejne 100 tys. ma pocho-

dzić z budżetu Związku Gmin  
Barcja.

O  ścieżce rowerowej na tej 
trasie mówi się przynajmniej 
od 2015 roku, kiedy ZG Barcja 
i powiat podpisały porozumienie 
w tej sprawie Dwa lata minęły 
podpisano kolejne porozumie-

nie – tym razem na wykonanie 
dokumentacji technicznej. Jak 
wspomniano przy okazji pod-
pisania umowy z  wykonawcą, 
w tamtym czasie koszt wykona-
nia 11 kilometrów szacowany był 
na 3 mln zlotych. 

 red.

Do końca czerwca przyszłego roku ma powstać pierwszy odcinek ścieżki rowerowej z Kętrzyna do Parcza przez Gierłoż. 
3,5-kilometrowy odcinek ma kosztować 4,7 mln złotych.
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Podopieczni Kamila Rokseli 
i  Karola Niedziałkowskiego 

wrócili z Zabrza z kompletem 
zwycięstw. W  rozgrywkach 
Związku Piłki Ręcznej w  Pol-
sce kętrzynianie pokonali MKS 
Nielbę Wągrowiec 30:22, SPR 
Stal Mielec 37:11 oraz drużynę 
gospodarzy - SPR Pogoń 1945 
Zabrze 32:31.

Dzięki zwycięstwu w turnieju 
eliminacyjnym MKS MOSIR 
będzie organizatorem 1/8 Mi-
strzostw Polski Młodzika. Za-
wody odbędą się w  Kętrzynie  
w dniach 5-7 maja. red.

fo
t. 

m
ia

st
o 

kę
tr

zy
n

W pierwszy weekend kwietnia 
doskonałe informacje sportowe 
napłynęły z Zabrza. To tam 
piłkarze ręczni MKS MOSiR 
Kętrzyn grali turniej w 1/16 
Pucharu zPRP Młodzików. 
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Światowy Dzień Świadomości 
Autyzmu w Kętrzynie
W Kętrzynie obchody Światowego Dnia Świadomości 
Autyzmu miały przybliżyć postrzeganie świata i zachowań 
ludzkich przez osoby ze spektrum. To miał być, i był, 
wielki krok do zrozumienia, że każdy z nas jest inny 
i jednocześnie piękny.

W Kętrzynie co roku wy-
darzenie z  okazji tego 
szczególnego dnia orga-

nizuje Szkoła Podstawowa nr 5 
z Oddziałem Integracyjnym i tak 
było i tym razem. Tego dnia, na 
znak solidarności, zrozumienia, 
a  przede wszystkim budowa-
nia społecznej świadomości 
w  temacie autyzmu, w  Kinie 
Gwiazda odbyła się prelekcja na 
temat „Dekalogu autysty” oraz 
wymowne przedstawienie „Po 
drugiej stronie lustra” w wyko-
naniu nauczycieli  i specjalistów 

współorganizujący proces kształ-
cenia SP 5. Na scenie nie zabra-
kło także występów muzycznych 
uczniów „piątki”.

Kolorem symbolizującym 
autyzm jest kolor NIEBIESKI, 
zatem po części artystycznej, 
przed kętrzyńskim ratuszem, 
nauczyciele, uczniowie kę-
trzyńskich podstawówek, dzie-
ci z przedszkoli raz uczestnicy 
WTZ Kętrzyn wspólnie za-
śpiewali piosenkę „Zaświeć się 
na niebiesko”.

red.
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Andrzej Werbowy odebrał podziękowania od samorządowców
Podczas ostatniej sesji Rady Gminy Lelkowo wójt Łukasz Skrzeszewski i przewodniczący Rady Gminy Lelkowo Jarosław Koziej 
podziękowali Andrzejowi Werbowemu, naczelnikowi OSP Wyszkowo, za jego działania na rzecz ratowania osób, 
które ucierpiały w samochodowym wypadku.

28 lutego tego roku 
dwa samochody 
zderzyły się na 
skrzyżowaniu dróg 

pomiędzy miejscowościami 
Żelazna Góra – Lelkowo 
i Wyszkowo – Zagaje. Jedno 
z aut stanęło w płomieniach. 
Dwie ranne osoby trafiły 
do szpitali.

Na pomoc rannym ruszyli 
kierowcy, którzy akurat przejeż-
dżali w pobliżu. Jako pierwszy 
działania ratownicze podjął An-
drzej Werbowy.

— To między innymi dzięki 
działaniom pana Andrzeja, który 
jako pierwszy podjął akcję ratow-
niczą, uczestnicy tego zdarzenia 
wyszli z tego wypadku cało — 

mówi Łukasz Skrzeszewski, wójt 
Gminy Lelkowo. — Wspólnie 
z przewodniczącym RG podczas 
sesji złożyliśmy podziękowania 
dla naszego mieszkańca, spo-
łecznika, naczelnika Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Wyszkowie. 
Dziękujemy za jego postawę, 
zaangażowanie i wspaniały przy-
kład dla nas wszystkich.

Jak podkreśla wójt Skrzeszew-
ski każda sesja Rady Gminy jest 
wydarzeniem uroczystym. Dla-
tego mimo że od tego zdarzenia 
minął miesiąc, to marcowa se-
sja była pierwszą tak uroczystą 
okazją by złożyć Andrzejowi 
Werbowemu tak podziękowa-
nia, jak i życzenia.

Inf. prasowa UG Lelkowo

Badania w Dębowcu

Dzień kobiet i mężczyzn
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Wójt Łukasz Skrzeszewski i przewodniczący RG Jarosław Koziej 
podziękowali naczelnikowi OSP Wyszkowo Andrzejowi 
Werbowemu za udzielenie pomocy poszkodowanym w wypadku

Spotkanie na miejscu planowanych prac remontowych w Dębowcu

Pracownia ARTHER wyko-
nuje dla Gminy Lelkowo 
usługę polegającą na ba-

daniu konserwatorskim oraz 
przygotowaniu ekspertyzy 
i projektu w związku z remon-
tem zabytkowego budynku 
w Dębowcu. To kolejne nie-
zbędne dokumenty do rozpo-
częcia prac. 

Wójt Łukasz Skrzeszewski 
spotkał się z przedstawicielami 

pracowni, aby omówić zakres 
planowanych prac. Pieniądze 
na ich wykonanie pochodzą 
z Rządowego Programu Polski 
Ład oraz z budżetu gminy.

Planowany termin ogłoszenia 
przetargu to kwiecień 2023 r.

— Mam nadzieję, że uda się 
sprawnie wyłonić wykonawcę 
i przystąpić do prac — mówi 
wójt Skrzeszewski.

Inf. prasowa UG Lelkowo

W  Gminnym Centrum 
Kultury w  Lelkowie 
zorganizowano koncert 

z okazji Dnia Kobiet i Dnia 
Mężczyzn. Były tańce, a na-
wet balecik, scenki teatralne, 
zagrali gitarzyści i  śpiewały 
„Lelkiwskie Wesołuszki”. 

Popłynęły życzenia z ust wój-
ta Gminy Lelkowo Łukasza 
Skrzeszewskiego, wręczono 
także symboliczny kwiatek.

Więcej na facebookowej stro-
nie GCK w Lelkowie – fb.com/
lelkowogck

Inf. prasowa UG Lelkowo
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W biegach uczestniczyli 
uczniowie ze Szko-
ły Podstawowej im. 
Wincentego Witosa 

w  Lipowinie, Szkoły Filialnej 
w Szylenach i Szkoły Podstawo-
wej w Płoskini. Łącznie rozegra-
no osiem biegów.

Wszystkim uczestnikom wrę-
czono na mecie słodki upominek 
i wodę. Najlepszych zawodników 
nagrodzono medalami, dodatko-
wo zdobywcy 1. miejsca w po-
szczególnych grupach otrzymali 
nagrody rzeczowe.

Medale, nagrody rzeczowe 
i dyplomy wręczali wójt Gmi-
ny Braniewo Jakub Bornus 
i dyrektor SP w Lipowinie Bo-
gumiła Jacak. Dyrektor szkoły 
wyraziła swoją wdzięczność 
organizatorom i  przekazała 
symboliczne listy z  podzię-
kowaniami.

Po uroczystym zakończeniu 
zawodów, uczniowie, rodzice 
i nauczyciele spotkali się przy 
ognisku na pieczeniu kiełba-
sek.

 Inf. prasowa UG Braniewo

Wójt Gminy Braniewo 
Jakub Bornus podpi-
sał umowę z prezesem 

Miejskiego Klubu Sportowe-
go „Zatoka Braniewo” Toma-
szem Rebellem na realizację 
zadania publicznego pt. „Upo-
wszechnianie kultury fizycznej 
poprzez uczestnictwo w szko-
leniu i  rozgrywkach w  piłkę 
nożną”. Wójt podpisał rów-

Jakub Bornus i ks. Leszek Galica podpisują umowę o realizacji 
zadania publicznego

nież umowę z  proboszczem 
rzymskokatolickiej parafii pw. 
św. Katarzyny w Braniewie ks. 
Leszkiem Galicą na realizację 
zadania publicznego pn. „Kul-
tura, sztuka, ochrona dóbr 
i dziedzictwa narodowego”.

Obydwa zadania zostały 
wyłonione w  ramach otwar-
tego konkursu na realizację 
zadań publicznych w 2023 r. 
Wysokość pieniędzy publicz-
nych na ich realizację wynosi  
45 tys. złotych.

— Gratuluję zleceniobior-
com i życzę powodzenia w re-
alizacji zaplanowanych działań 
— mówi wójt Jakub Bornus.

 Inf. prasowa UG Braniewo

Sport i kultura. 
Umowy podopisane

Tuż po podpisaniu umowy z Tomaszem Rebellem, prezesem MKS 
„zatoka Branniewo”

Fo
t. 

ug
 b

ra
ni

ew
o

Po przyjeździe do świetli-
cy wiejskiej w Lipowinie, 
przy wspólnym śniadaniu 

przestawione zostały dotych-
czasowe działania Rady Se-
niorów Gminy Braniewo oraz 
odbyła się dyskusja i wymia-
na doświadczeń. Następnie 
uczestnicy delegacji wybrali 
się na wycieczkę po gminie 
Braniewo i okolicy – zatrzy-
mując się we Fromborku, 
gdzie spotkano się z zaprzy-
jaźnioną fundacją „Żółty Sza-
lik”. Dyrektor fundacji Alina 
Awiżeń i wiceprezes Zarządu 
Fundacji Małgorzata Dębicka 
przedstawiły dotychczasowe 
inicjatywy i projekty, które zo-
stały zrealizowane. Przedsta-
wiono także plany na najbliż-

szy czas. Dla słuchaczy był to 
wspaniały przykład wzorowej 
współpracy na linii Fundacja 

– Rada Seniorów. Seniorzy 
z  Barcian zwiedzili również 
archikatedrę we Fromborku. 

Podczas zwiedzania towarzy-
szył im przewodnik z From-
borka, który przekazał gościom 
dużo ciekawych informacji na 
temat fromborskiego Wzgó-
rza Katedralnego.

Po zwiedzaniu delegacja 
wróciła do Lipowiny na ciepły 
posiłek i wspólne świętowanie 
Dnia Kobiet w  towarzystwie 
mieszkańców i  zaproszo-
nych gości.

— Dziękujemy przybyłym za 
tę wspaniałą wizytę studyjną, 
mam nadzieję, że choć trochę 
dowiedzieliście się o tym jak 
w naszej gminie funkcjonuje 
Rada Seniorów — mówi wójt 
Gminy Braniewo Jakub Bor-
nus.

 Inf. prasowa UG Braniewo

Goście i gospodarze, w towarzystwie samorządowców Gminy 
Braniewo i Barciany
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Gminę Braniewo odwiedziła delegacja Rady Seniorów Gminy Barciany na czele z wójtem Gminy Barciany Martą Kamińską.
Seniorzy z Barcian spotkali się z członkami Rady Seniorów Gminy Braniewo.

Seniorzy z Barcian z wizytą w Gminie Braniewo
Wszyscy uczestnicy Biegu Pamięci Żołnierzy Wyklętych – Tropem Wilczym otrzymali medale

Pobiegli Tropem Wilczym
Na boisku przy Szkole 
Podstawowej im. Wincentego 
Witosa w Lipowinie 
odbyła się V. edycja Biegów 
Pamięci Żołnierzy Wyklętych 
– Tropem Wilczym.
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Mieszkańcy zaniepokojeni sytuacją w giżyckim szpitalu
Zostałam źle potraktowana, leżałam w wybroczynach, nikt nie podał mi jedzenia gdy byłam niesiedząca, a na dodatek mojego raka leczono jako rwę kulszową przez wiele miesięcy – 
żaliła się podczas spotkania z radnymi Giżycka jedna z byłych pacjentek giżyckiego szpitala. Radni z Klubu OK Giżycko zorganizowali otwarte spotkanie właśnie na temat sytuacji Giżyckiej 
Ochrony zdrowia sp z o.o. 

Udało się! Giżyccy radni osiagnęli cel: będzie zastępcza komunikacja autobusowa za pociągi PKP intercity!

A jednak będzie zastępcza komunikacja autobusowa!

Kilka miesięcy trwało, za-
nim Ministerstwo Infra-
struktury podjęło decyzję 
w  sprawie zapewnienia 

zastępczej komunikacji auto-
busowej za pociągi PKP Inter-
city. Jeszcze przy ogłaszaniu 
marcowej korekty rozkładu 
jazdy PKP informowało, że 3 

maja zakończy obsługę odcin-
ka Giżycko - Olsztyn. Okazało 
się, że petycja radnych Aktyw-
nego Giżycka oraz zaangażo-
wanie samorządowców i par-
lamentarzystów okazały się 
skuteczne. 

Zgodnie z  korektą rozkładu 
zapewniono zastępczą komuni-
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Gdy mówimy szpital - my-
ślimy bezpieczeństwo 
zdrowotne mieszkańców. 
Nie ma nic ważniejszego 

niż poczucie bezpieczeństwa. 
Dla mieszkańca, że jest miej-
sce gdzie udzieloną zostanie 
mu pomoc. Dla lekarza i pra-
cownika służby zdrowia, że ma 
poczucie stabilnej pracy. Wobec 
różnych informacji na temat sy-
tuacji giżyckiego szpitala, radni 
klubu OK Giżycko zorganizo-
wali spotkanie w  tej sprawie. 
Uczestniczyli w nim mieszkań-
cy i pracownicy szpitala.

Nie jest dobrze
– System zarządzania spółką 

jest bardzo nieczytelny. Nie 
odbywają się spotkania z pra-
cownikami, ani związkami 
zawodowym, panuje chaos in-
formacyjny – mówiła obecna na 
spotkaniu pielęgniarka. – Stan 
techniczny budynku woła o po-

mstę do nieba, ciągle cieknące 
krany, a dużą trudność dla wielu 
pacjentów sprawia zakręcanie 
i odkręcanie kranu – dodała.

Wśród głosów pojawiały się 
pytania, które następnie miały 
paść na środowej sesji Rady 
Miejskiej w Giżycku. Chodzi 
o to jakie zadania ma zatrud-
niony w  szpitalu kierownik 
ds. szczepień. Stanowisko to 
wzbudza ogromne kontrower-
sje wśród pracowników szpitala. 
Wielu pracowników uważa, że 
po covidzie jest to stanowisko 
zbędne i utrzymywane tylko ze 
względu na to, że objęła je rad-
na z ugrupowania burmistrza, 
która była bez pracy gdy aku-
rat objęła mandat po Cezarym 
Piórkowskim, który w trakcie 
kadencji został zastępcą bur-
mistrza Giżycka. 

– Dobrze działający szpital to 
więc wynik wielu różnych czyn-
ników. Bez co najmniej dwóch 

elementów szpital dobrze dzia-
łać nie będzie - bez pacjentów 
i bez lekarzy. Pacjent to pro-
cedury medyczne i pieniądze, 
a  lekarz - wiadomo – mówi 
radny Marcin Łobodziński 
z OK Giżycko.

Pacjent jest najważniejszy?
Pytań także po spotkaniu 

z radnymi było znacznie więcej. 
– Dlaczego dyrektorem ds. 

medycznych i koordynatorem 
jednego z  oddziałów jest ta 
sama osoba? Lekarze w spra-

wach spornych nie mają się 
do kogo odwołać – pytał jeden 
z mieszkańców.

– Jako radni klubu OK Giżyc-
ko cieszymy się, że Rada przyję-
ła do planu pracy nasz wniosek 
dotyczący sytuacji szpitala i taka 
sesja odbyła się 5 kwietnia. 
Wszyscy musimy pamiętać, że 
to my jako mieszkańcy Giżycka 
jesteśmy właścicielami szpitala. 
Mamy więc nie tylko prawo, ale 
wręcz obowiązek dbać o swoją 
własność i domagać się w imie-
niu mieszkańców wysokiej ja-
kości usług, empatii pracowni-
ków w stosunku do pacjentów, 
godziwych warunków pobytu 
pacjenta w  szpitalu – mówi 
Małgorzata Czopińska, radna 
OK Giżycko.

Pacjenci zwracają przede 
wszystkim uwagę na jakość 
podejścia pracowników do 
pacjentów oraz sprawy by-
towe. 

– Najwięcej negatywnych opi-
nii wśród naszych rozmówców 
zebrał SOR, bardzo zła jakość 
posiłków, brak w  wielu przy-
padkach na oddziałach pomocy 
przy karmieniu i czynnościach 
higienicznych – mówi Beata 
Łukaszewicz, radna klubu 
OK Giżycko.

Na spotkanie, mimo za-
proszenia, nie przybył pre-
zes szpitala zasłaniając się 
ważnymi spotkaniami. Nie 
było też nikogo z  lokalnych 
władz. Na sesji, która odbyła 
się następnego dnia, na uwa-
gi mieszkańców i  radnych, 
przy sporej jak na sesje Rady 
Miejskiej w Giżycku widow-
ni, odpowiadał prezes szpita-
la. Sesja zakończyła się jednak 
już po zamknięciu bieżącego 
numeru naszej gazety, dlatego 
o jej przebiegu pinformujemy 
Państwa za dwa tygoidnie, 
w kolejnym numerze.

kację autobusową PKP Intercity 
na odcinku Giżycko - Olsztyn. 
Sukces można uznać za po-
łowiczny, ponieważ zastepcza 
komunikacja obejmuje jedynie 
postój w Kętrzynie, z pomięciem 
Korsz i Barczewa, ale najważ-
niejsze jest to, że dwa powiaty: 
giżycki i kętrzyński nie zostaną 
odcięte od komunikacji dale-
kobieżnej. Dzięki przesiadce 
w Olsztynie autobusy komuni-
kacji zastępczej zapewnią dojazd 
do takich miast, jak Warszawa, 
Gdańsk, Gdynia, Szczecin, Kiel-
ce czy Kraków.

Minister Infrastruktury, wbrew 
zobowiązaniom planu transpor-
towego państwa, nadal pozosta-
wił bez obsługi dalekobieżnej 
odcinek Giżycko - Ełk.
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W wyjątkowe święto wszystkich Pań

Metamorfozy w ŚDS  
w Żelaznej Górze
Podopiecznych i pracowników 

Środowiskowego Domu Samo-
pomocy w Żelaznej Górze od-
wiedził wójt Gminy Braniewo 
Jakub Bonus, który wręczył 
wszystkim paniom symboliczne-
go tulipana i życzył wszystkiego 
co najlepsze. Kierownik ŚDS 
Kalina Jakimczuk podziękowała 
za dotychczasową ciężką, wytę-
żoną pracę i zaprosiła do wspól-
nej zabawy. W tym dniu odbył 
się również konkurs pod nazwą 
„Metamorfozy”, w którym pa-
nowie w drodze anonimowego 
głosowania wybrali najlepsze 
przemiany kobiet. Konkurs 
zrobił na wszystkich obecnych 
na sali olbrzymie wrażenie.

W Bemowiźnie fotobudka
W świetlicy wiejskiej w Bemo-

wiźnie w imieniu wójta Gminy 
Braniewo osobiście pojawił się 
przewodniczący Rady Gminy 
Braniewo Stanisław Żołędziew-
ski, który przekazał paniom 
serdeczne życzenia, życzył 
udanej zabawy, miło spędzone-
go czasu i podziękował za za-
proszenie. Rzecz jasna – każda 
z Pań otrzymała symboliczne-
go tulipana. Również Stowa-
rzyszenie Wspierające Dłonie 
T-MAKE odwiedziło panie  
z  Bemowizny, przekazując 
życzenia, tulipana i słodkości. 
Były sympatyczne pogawędki, 
dużo radości, a dopełnieniem 
wydarzenia była fotobudka.

Z „Warmiankami” 
w Żelaznej Górze
Wójt i  przewodniczący RG 

obecni byli także na Dniu Kobiet 

w Żelaznej Górze. Wydarzenie 
otworzyli członkowie Koła Go-
spodyń Wiejskich „Warmianki”, 
życząc przybyłym wszystkiego 

co najlepsze. Jakub Bornus pod-
kreślił, jak ważną rolę odgrywa-
ją panie, podziękował im, złożył 
serdeczne życzenia i wspólnie 

z  przewodniczącym RG wrę-
czył tulipany.

Tego dnia wszystkie panie mo-
gły bezpłatnie oddać się w ręce 

fryzjerki, makijażystki oraz 
manikiurzystki. Dodatkową 
atrakcją była fotobudka, a także 
występ artystyczny przygotowa-
ny przez Agnieszkę Pękalę. Nie 
zabrakło pysznego poczęstun-
ku i słodkości przygotowanych 
przez KGW „Warmianki” z Że-
laznej Góry.

Delegacja 
rady seniorów 
w Lipowinie
Również w świetlicy wiejskiej 

w Lipowinie spotkało się licz-
ne grono mieszkanek sołectwa, 
pań zrzeszonych w KGW „To 
My” oraz wyjątkowi goście 
– delegacja Rady Seniorów 
z  Gminy Barciany. Obecni 
byli także samorządowcy: wójt 
Jakub Bornus i radny RG Bra-
niewo Janusz Puszcz. „Święto 
Kobiet” było doskonałą okazją 
do podziękowań i wspólnego 
świętowania. 

Wójt złożył paniom życzenia, 
do których to życzeń przyłą-
czyli się organizatorzy wyda-
rzenia oraz radny. Wszystkim 
paniom wręczono tulipana. 
W  programie uroczystości 
była recytacja wierszy, występ 
Martyny Kobylińskiej, roz-
strzygnięcie konkursu, kobie-
cy bar, smaczny poczęstunek 
oraz niespodzianki. Wystąpił 
także Dariusz Wileńskiego, 
dostarczając publiczności – 
jak zawsze – mnóstwa pozy-
tywnych emocji.

Inf. prasowa UG Braniewo

Dzień Kobiet to czas, kiedy koniecznie musimy powiedzieć miłe słowo, złożyć serdeczne życzenia, podziękować i wręczyć paniom symbolicznego kwiatka. Pamiętali o tym panowie  
z gminy Braniewo.

Przebudowa drogi

Wójt Gminy Braniewo Ja-
kub Bornus w  obecno-

ści przewodniczącego Rady 
Gminy Braniewo Stanisława 
Żołędziewskiego podpisał 
umowę z Zarządem Powiatu 
Braniewskiego reprezento-
wanym przez starostę Karo-
la Motykę oraz wicestarostę 
Mirosława Kudlińskiego na 
przebudowę drogi powiatowej 
w Szylenach.

Pomoc finansowa gminy 
wynosi 100 tys. złotych. Inwe-
stycja zostanie zrealizowana 
w 2023 r.

– Cieszymy się, że możemy 
wykonywać wspólnie zadania 
publiczne, jakim są przebudo-
wy i modernizacje dróg, które 
niosą za sobą bardzo ważny 
cel – bezpieczeństwo – mówi 
Jakub Bornus. 

Inf. prasowa UG Braniewo
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Usprawnienie warunków komunikacyjnych wpłynie na rozwój 
społeczno-gospodarczy nie tylko terenów sołectwa Szyleny 
ale i sąsiednich terenów – mówi wójt Gminy Braniewo
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z wizytą w Środowiskowym Domu Samopomocy w Żelaznej Górze

Wspólne zdjęcie pań i wójta Jakuba Bornusa w Żelaznej Górze Symboliczny kwiatek wręczony paniom w Liopowinie

W Bemowiźnie z paniami spotkał się przewodniczący 
RG Braniewo Stanisław Żołędziewski
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Gmina Mrągowo zrealizuje  
najwyższy kontrakt drogowy  
w swojej historii

Historyczny wyczyn 
młodziczek i młodzków 
Asa Mrągowo

To będzie pięć odcinków dróg o nawierzchni asfaltowej o łącznej długości prawie  
4 kilometrów. Łączny koszt budowy to aż 8,7 mln złotych. Gmina Mrągowo  
szykuje się właśnie do realizacji największej inwestycji drogowej w swojej historii.

To przejdzie do historii mrągowskiej koszykówki! Młodzicy i młodziczki klubu AS Mrągowo 
zakwalifikowały się do ćwierćfinałów Mistrzostw Polski.

W Urzędzie Gminy Mrą-
gowo podpisano umo-
wę z wykonawcą – fir-
mą Strabag. Realizacja 

jest możliwa dzięki ogromnemu 
dofinansowaniu z Programu In-
westycji Strategicznych Polski 
Ład. Wkład własny gminy to  
400 tys. złotych.

– To najwyższy drogowy 
kontrakt w  historii naszego 
samorządu – mówi wójt Piotr 
Piercewicz. – Dzięki pozyska-
nemu dofinansowaniu wy-
budujemy kolejne kilometry 
asfaltów w gminie, co z pew-
nością wpłynie na komfort 
życia naszych mieszkańców. 
To naprawdę ważny dzień dla 
naszego samorządu. Dzię-
kuję wszystkim osobom za-
angażowanym w  pozyskanie 

środków oraz doprowadzenie 
do momentu, w którym ofi-
cjalnie możemy ogłosić, że 
wybudujemy kolejne kilome-
try asfaltów.

Umowa obejmuje budowę 
pięciu odcinków dróg, z czego 
dwa zlokalizowane są w Mar-
cinkowie, jeden w  Probarku 
(I  etap przebudowy drogi do 
Góry Czterech Wiatrów), jeden 
w Karwiach oraz odcinek drogi 
łączącej Małe Bagienice z dro-
gą krajową nr 16. Spora część 
prac wykonana zostanie jeszcze 
w bieżącym roku, a zakończenie 
zaplanowano na połowę przy-
szłego roku.

– To rekordowy rok w  na-
szych inwestycjach. W  pla-
nach wydatków inwestycyjnych 
mamy kwotę przekraczającą 

20 mln zł, co w  przypadku 
budżetu gminy, który wynosi 
niespełna 70 mln zł, stanowi 
niebagatelną sumę – dodaje 
wójt Piercewicz. 

Obecnie realizowane są wie-
lomilionowe inwestycje, jak 
choćby budowa wodociągu 
z Mrągowa przez Popowo Sa-
lęckie i Szestno do Wyszem-
borka (ponad 8 mln zł), sala 
sportowa przy SP w Szestnie 
(ponad 8 mln zł), kanalizacja 
w Rydwągach (ponad 2 mln zł), 
rozbudowa wodociągu i kanali-
zacji w Marcinkowie (ponad 1,5 
mln zł), a wkrótce rozpocznie 
się modernizacja oświetlenia 
ulicznego oraz budowa biblio-
teki z funkcją świetlicy w Ko-
sewie.

źródło: UGM

Turniej strefowy U-13 mło-
dzików odbywał się w Hali 
Widowiskowo-Sportowej 
w Mrągowie, a AS był go-

spodarzem zawodów. Koszyka-
rze prowadzeni przez trenerów 
Pawła Mierczaka i Sebastiana 
Kaczmarskiego wywalczyli 
pierwszy w  historii naszego 
klubu awans do ćwierćfinałów 
Mistrzostw Polski.

Skład drużyny: Alan Witkow-
ski, Alan Czerwiński, Damian 
Mierczak, Jan Piaskowski, Igna-
cy Piaskowski, Hubert Kieżun, 

Igor Zyśk, Filip Tarasiewicz, 
Filip Iwanowicz, Kuba Sas, 
Wojciech Kisiel, Marek Urba-
nowicz, Tymoteusz Lachowicz 
i Maciej Dobek.

Trenerem przygotowania mo-
torycznego jest Cezary Sam-
borski.

Kiedy młodzicy rządzili na 
parkiecie u  siebie, w  Kartu-
zach na tym samym szczeblu 
rozgrywek walczyły ich rówie-
śnice - koleżanki z zespołu. Co 
prawda Turniej Strefowy U13K 
młodziczki prowadzone przez 

trenera Dariusza Lubowiec-
kiego po dwóch dniach zmagań 
zajęły 4 miejsce, ale i tak udało 
im się awansować do ćwierćfi-
nałów Mistrzostw Polski.

Skład drużyny: Amelia Buło, 
Paulina Burzyńska, Julia Cie-
śla, Natalia Iwaniuk, Wiktoria 
Izdebska, Natalia Jaśkowska, 
Zuzanna Kowalik, Natalia Ku-
liś, Klaudia Łachacz, Natalia 
Moroz, Lena Polewska, Ame-
lia Stasiuk, Marika Szabelska 
i Maja Tater. 
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WAŻNY TEMAT! Obwodnica to nie przywilej. To konieczność!

Monika Falej (Lewica) złożyła 
do Ministra Infrastruktury 
interpelację w sprawie
rządowego wsparcia dla 
rozwiązania problemów 
komunikacyjno-transporto-
wych miasta Braniewa.
Poniżej przytaczamy 
jej fragmenty. Śródtytuły 
pochodzą od redakcji.

Węgiel przeładowywany, 
ruch wzmożony
Jak zauważyła Falej, w związ-

ku z programami rządowymi 
„Bezpieczeństwo energetycz-
ne Polski”. Braniewo znowu 
wykorzystuje swoje terminale 
portowe. Na trzech z nich jest 
przeładowywany i  sortowany 
węgiel z  importu, sprowa-
dzany drogą morską. Miasto 
do tego celu stało się najbliż-
szym i najlepszym miejscem. 
Lokalni przedsiębiorcy za-
częli stabilniej funkcjono-
wać. Niestety, drugą stroną 
istniejącej już sytuacji, stało 
się zagrożenie bezpieczeń-
stwa i spokoju mieszkańców 
Braniewa, którzy przerażeni są 
skalą procesów logistycznych 
tj. transportu oraz składowa-
nia węgla w  obrębie miasta 
i gmin ościennych.

Na drodze krajowej 54, 
wojewódzkiej 507 i powiato-
wych, przebiegających przez 
centrum Braniewa, odbywa 
się wzmożony ruch ciężaro-
wy, spowodowany transpor-
tem węgla z portów morskich.  
Tylko terminal Chemikals 
Sp. z o. o. w okresie 1 grud-
nia 2022 do 13 marca 2023 
r. obsłużył 17 746 samocho-
dów z łączną masą węgla 448 
986,68 ton. Natomiast CAR-
GOSPED grupa PKP – 5 352 
auta i 113 718,11 ton węgla.

— Nadmieniam, iż najwięk-
szymi importerami oraz dys-
ponentami węgla składowa-
nego w  Braniewie są spółki 
Skarbu Państwa – Węglokoks, 
Polska Grupa Energetyczna – 
Paliwa — podkreśla posłanka.

Cierpią budynki – 
w tym zabytki
Obecna sytuacja dotyczą-

ca infrastruktury drogowej 
w Braniewie oraz zabudowań 
zlokalizowanych w  obrębie 
dróg, staje się dramatyczna. 
Nawierzchnie ulegają licz-
nym uszkodzeniom (spęka-
nia, dziury), studzienki wod-
no-kanalizacyjne zapadają 
się, a sama sieć kanalizacyjna 
z uwagi na przyjmowane ob-
ciążenia, wielokrotnie ule-
ga awariom.

W obiektach przylegających 
do dróg, którymi odbywa się 
transport, zauważalne są pęk-
nięcia ścian, powstających 
w wyniku naprężeń spowodo-
wanych przejazdem ciężkich 
pojazdów. W konsekwencji bu-
dynki – mieszkalne, użytecz-

Jeszcze do niedawna każdego dnia przez Braniewo przejeżdżało niemal 400 samochodów ciężarowych wypełnionych węglem. Miasto od wielu lat stara się o budowę obwodnicy.
W tej sprawie interweniowała ostatnio posłanka Monika Falej.
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tomasZ sielicki
burmistrz braniewa
w wywiadzie udzielonym 
nowinom Północnym 
(styczeń 2023)
Przyznam szczerze, że chciałem, aby 
węgiel, który przypływa statkami 
do portów, przyjeżdżał na terminale 
w Braniewie pociągami. zaś po sor-
towaniu i przeładowaniu – aby tak-
że pociągami stąd wyjeżdżał. Nie-
stety, stało się inaczej. Przez miasto 
przejeżdżają samochody ciężarowe, 
które niszczą nasze drogi. W wyniku 
drgań cierpią także budynki. Pękają 
posadzki w bazylice. Nie mogę tego 
przeboleć. Przez wiele lat staraliśmy 
się o pieniądze na drogi, w tym 
także krajowe, a to wszystko jest 
dzisiaj rozjeżdżane. Degradacji ule-
ga także kanalizacja, która jest pod 
drogami. Wspólnie z wójtem Gminy 
Braniewo i starostą napisaliśmy 
pismo do kancelarii prezesa Rady 
Ministrów. W drugim piśmie, które 
sam napisałem, opisałem stan tych 
zniszczeń. zabiegałem także o to, 
żeby węgiel nie był składowany na 
ul. Królewieckiej. Tutaj także ważny 
jest temat obwodnicy Braniewa. Są 
wstępne plany takich działań. Ale 
to – póki co – odległy temat.

monika FaleJ
posłanka na sejm rP
W polityce państwa dotyczącej takich 
miast jak Braniewo brakuje uwzględ-
nienia kompleksowych rozwiązań. 
Na terenie miasta znajduje się szereg 
terminali węglowych. W części z nich 
przeładowywany jest węgiel z im-
portu. Dziennie przejeżdża przez cen-
trum miasta ponad 380 pojazdów 
z tysiącami ton węgla.
Niestety Braniewo – mimo starań – 
nie zostało zakwalifikowane do „Pro-
gramu budowy 100 obwodnic na 
lata 2020-2030”. Problemy miasta 
tak szczególnie położonego, skaza-
nego na usytuowanie w nim wielkich 
terminali węglowych wymagających 
zaplecza drogowego, nie znalazły 
zrozumienia w projektach państwa. 
Brakuje koordynacji działań w kon-
tekście planowanej inwestycji kolejo-
wej w obrębie Braniewa. Obwodnica 
bowiem wspólnie ze wspomnianą 
inwestycją umożliwiłaby wyprowa-
dzenie transportu samochodowego 
poza centrum miasta.

ności publicznej, narażone są 
na uszkodzenia konstrukcji. 
Z powodu obciążenia miasta 
wielkotonażowym transpor-
tem istnieją pęknięcia ścian 
zabytków odbudowanych 
z powojennych ruin (bazylika 
mniejsza pw. św. Katarzyny 
Aleksandryjskiej oraz pleba-
nia przy kościele pw. św. An-
toniego).

Skutki dotykają także dróg, 
które w ubiegłym roku zostały 
oddane do użytku po wielolet-
nich staraniach o ich remont 
m. in. przebudowa ul. Ko-
ściuszki – najkosztowniejsza 
inwestycja w Braniewie.

Węgiel, który przewożony 
jest przez Braniewo powo-
duje, że w mieście występuje 
zapylenie, co sygnalizują rzą-
dzenia do pomiaru jakości po-
wietrza.

Nawet wstępne minimali-
zowanie szkód przynosi ol-
brzymie, niezawinione przez 
miasto, koszty.

Obwodnica? 
Nie dla Braniewa!
Władze samorządowe Bra-

niewa podejmują bardzo ak-
tywne działania zmierzające 
do opanowania tej trudnej 
sytuacji. Nie jest to łatwe 
wobec mnogości podmiotów, 
bezpośrednio i pośrednio, ma-
jących związek z negatywnymi 
skutkami, jak i powinnościa-
mi przeciwdziałania im. Są 
to podmioty transportu ko-
lejowego, transportu drogo-
wego, administracji drogami, 
magazynowania węgla – pań-
stwowe i  prywatne. Często 
„odpychające” problemy, tak 
jak np. Generalna Dyrekcja 
Dróg Krajowych i Autostrad 
Oddział w Olsztynie wzywa-

jąca Braniewo do naprawy 
studzienek na „swojej” dro-
dze krajowej nr 54.

Dzisiaj widać, jak perspek-
tywicznie samorządowe wła-
dze Braniewa wzywały i sta-
rały się o budowę obwodnicy 
Braniewa. O  umieszczenie 
tej inwestycji w  rządowym 
projekcie „Program budowy 
100 obwodnic na lata 2020-
2030”, jako dającej szansę na 
odciążenie miasta i uchronie-
nie przed negatywnymi skut-
kami procesów logistycznych 
i  transportowych. Zabrakło 
perspektywicznego myślenia 
po stronie decyzyjnej – ob-
wodnica Braniewa nie zosta-
ła zakwalifikowana.

Aktualnie zaistniała kolejna 
możliwość. Polskie Linie Ko-
lejowe S.A zleciły firmie Da-
tabout Sp. z o. o. opracowanie 
dokumentacji przedprojekto-
wej dla zadania „Prace na linii 
kolejowej nr 204 na odcinku 
Malbork – Braniewo”, w tym 
rozwiązań kolejowo-drogo-
wych. Samorządowcy zare-
agowali natychmiast i przed-
stawili swoje propozycje, 
zmierzające do wyprowadze-
nia z centrum miasta trans-
portu samochodowego do 
terminali położonych wzdłuż 
linii kolejowej.

Posłanka pyta ministra
Panie Ministrze! Podczas 

sesji Sejmu w dniu 7 lutego 
2023 r. zwróciłam się do Pana 
z  oświadczeniem dotyczą-
cym sytuacji infrastruktury 
w Braniewie, wzywając o do-
konanie stosownych analiz, 
bo temat będzie wymagał 
dalszego monitoringu. Czynię 
to w dzisiejszej interpelacji [3 
kwietnia 2023 r. – przyp. red.], 

która nie kończy zaintereso-
wania sprawą.

1. Czy wobec konieczności 
skoordynowanego i komplek-
sowego rozwiązania proble-
mów komunikacyjno-tran-
sportowych Braniewa wraz 
z  likwidacją infrastruktural-
nych skutków degradacji mia-
sta – Ministerstwo wspólnie 
z  władzami samorządowymi 
dokona przeglądu potrzeb 
i działań, wraz z ich termino-
wością?

2. W  ramach „Programu 
budowy 100 obwodnic na lata 
2020-2030” wraz z tzw. listą 
rezerwową, trwa budowa czę-
ści z nich, jak również trwają 
prace przygotowawcze i prze-
targowe dla kolejnych. Czy 
nastąpi włączenie projektu 
budowy obwodnicy Braniewa, 
w ciągu drogi krajowej nr 54 
i dróg wojewódzkich nr 504 
i  507 do „Programu”? Czy 
istnieją również inne możli-
wości realizacyjne? W  jakim 
terminie obwodnica mogła-
by powstać?

3. Czy firma Databout Sp. 
z o. o., prowadząca prace pro-
jektowe na zlecenie PLK S.A., 
uwzględni rozwiązania pro-
ponowane przez Burmistrza 
Miasta Braniewa w  piśmie 
z dnia 8.02.2023r.? W tym:

- uwzględnienie konieczności 
dojazdu ciężkich pojazdów do 
terminali PKP S.A., Cargosped 
Terminal Braniewo oraz Che-
mikals, a tym samym uwzględ-
nienie ruchu ciężkiego na dro-
dze DP 1314N i połączenie jej 
z drogą DK 54. Daje to trans-
port poza centrum i zmniejsze-
nie czasu dojazdu do terminali 
wzdłuż linii kolejowej;

- zmianę rozwiązania i wpro-
wadzenie na przejeździe kole-

jowym LK254 zmiany katego-
rii przejazdu na kategorię B. 
W związku z tym, że ul. Bema 
jest dojazdem do osiedla 
mieszkalnego, na którym jest 
wprowadzona organizacja ru-
chu jako strefa zamieszkania, 
nie ma możliwości przekiero-
wania ruchu do miejscowości 
Rudłowo przez tą drogę.

4. Czy firma Databout Sp. 
z o.o. przewiduje zaplanowa-
nie innych rozwiązań odcią-
żających centrum Braniewa 
od ciężkiego transportu dro-
gowego?

5. W  jakim terminie PKP 
S.A. zrealizuje zadanie in-
westycyjne polegające na 
kompleksowej modernizacji 
skrzyżowań linii kolejowej nr 
204 z  drogami publicznym 
i w rejonie Braniewa?

6.  Infrastruktura Braniewa 
ulega systematycznej degra-
dacji w wyniku realizacji rzą-
dowych projektów zaopatrze-
nia w węgiel i jego nasilonym 
transportem braniewskimi 
ulicami. W jaki sposób miastu 
zostanie udzielona rekompen-
sata za poniesione szkody? Ja-
kie środki przekazane zostaną 
do dyspozycji samorządu?

7. Czy instytucje i struktury 
podległe Ministerstwu, działa-
jące w rejonie Braniewa i poza, 
mające wspomniany związek 
z  negatywnymi skutkami, jak 
również obowiązek przeciw-
działania im, zostaną wezwane 
do ścisłej współpracy z samorzą-
dem w celu bieżącej poprawy sy-
tuacji? Które instytucje zostaną 
wezwane do powyższego?

Gdy tylko posłanka Moni-
ka Falej otrzyma odpowiedzi 
– zamieścimy je na łamach 
Nowin Północny

Opr. Wojciech Andrearczyk

W ostatnich dniach ruch samochodów ciężarowych 
nieco zelżał, ale związane jest to jedynie z kończącym się 
sezonem grzewczym. Taki widok to nadal codzienność 
na ulicach Braniewa (zdjęcie zrobione 5 kwietnia 2023 r.)
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Co ma miłość do kochania?
Pod tym pytaniem kryje się kolejna akcja charytatywna, na rzecz wyjątkowej osoby, mieszkańca gminy Mrągowo – 
Michała Kaczyńskiego. Ten młody, niegdyś wysportowany mąż i ojciec uległ groźnemu wypadkowi i dziś zmaga się, 
wraz ze swoją rodziną, z wieloma wyzwaniami. Nie ze wszystkimi mogą poradzić sobie sami, potrzebują wsparcia  
przyjaciół i ludzi o otwartych sercach i portfelach.

Miłość to nie tylko uczu-
cie, to też liczne decy-
zje, które sprawiają, że 
ludzie podążają razem, 

w jednym kierunku bez wzglę-
du na trudności, na dobre i na 
złe. Miłość i kochanie to nie są 
wbrew pozorom rzeczy tożsa-
me. Kochanie jest wzmocnio-
ną i rozszerzoną wersją uczuć. 
Tego potrzebuje małżeństwo 
Kaczyńskich. Pan Michał był 
niegdyś wysportowanym mło-
dym człowiekiem miał swoją pa-
sję – kolarstwo. Niestety doznał 
poważnego wypadku, po którym 
doznał licznych urazów, złamań, 

pojawiła się niewydolność od-
dechowa, paraliż. Nie doszło do 
urazu mózgu, więc pan Michał 
jest całkowicie świadomy sytu-
acji, w jakiej znalazł się on i jego 
rodzina, co jest dla niego znacz-
nym obciążeniem psychicznym. 
Możliwości rehabilitacji z Naro-
dowego Funduszu Zdrowia po-
wili się skończyły, a jego powrót 
do zdrowia, właśnie poprzez 
rehabilitację, znacznie obciąża 
budżet rodziny. Jest wręcz dla 
nich nieosiągalny.

Jednak żona pana Michała 
oraz przyjaciele nie poddają się 
i walczą. My również możemy 

dołączyć do tej walki o  lepsze 
jutro dla całej rodziny. W  ten 
praktyczny sposób pokażemy 
„co ma miłość do kochania”. 
Podczas wydarzenia na scenie 
wystąpią: Chór Schola Vocale, 
The M.A.Z.I Band, Zespół Spa-
cerowa Worship Music, Sukces 
Gospel Project-Quintet, Woj-
ciech Koliński oraz Soliści z Art 
Music Center Kiersztanowo Ce-
zarego Nowakowskiego. Podczas 
wydarzenia odbędą się licytacje 
zebranych przedmiotów i  vo-
ucherów, a w kawiarence, przy 
kawie i  poczęstunku, będzie 
można wrzucić datek do puszek.

Słynny utwór zespołu Hey, 
śpiewany niegdyś podczas wiel-
kiej powodzi, nadal niesie za 
sobą to wielkie przesłanie. „Nic 
naprawdę, nic nie pomoże, jeśli 
Ty nie pomożesz dziś miłości” 
. Wówczas do pomagania pode-
rwał się cały nasz kraj, bo taka 
była potrzeba. Biblia mówi: 
„Wielkie wody nie ugaszą miło-
ści, a strumienie jej nie zaleją. 
Jeśli, kto chciałby oddać z miłość 
całe swoje mienie, czy zasługuje 
na pogardę?” (PNP 8,6-7). Nie 
zachęcamy Państwa do, aż tak 
wielkich poświęceń i tak wznio-
słych gestów. Jednak prosimy 
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Członkowie Stowarzyszenia 
Miłośników Motocykli Za-

bytkowych ŁAPA Mrągowo 
zapraszają na Otwarcie Sezonu 
Motocykli Zabytkowych.

– Chcemy nawiązać do 
przedwojennych tradycji 
i  wspólnie przejechać tzw. 
Wschodniopruską Pętlą z Mrą-
gowa przez Piecki, Piersławek 
i  Kosewo z  powrotem do 
Mrągowa (ok. 35 km), ale też 
przewietrzyć po zimie i poka-
zać nasze maszyny – mówią 
członkowie ŁAPY.

Jak deklarują, mile widziani 
są także niezrzeszeni w klubie 

jeźdźcy na starych, ale wciąż 
jarych jednośladach.

Otwarcie sezonu zaplanowano 
na 23 kwietnia. Start przejaz-
du o godz. 11.00 z Placu Unii 
Europejskiej. Po pierwszym 
wiosennym „oblocie” w klubie 
motocyklowym przy ul. Trau-
gutta przewidziana jest kiełba-
ska z grilla.

Mrągowscy miłośnicy motocykli 
zabytkowych zapraszają 
na otwarcie sezonu

Kolejne łóżka dla rodziców małych pacjentów
Szpitala Mrągowskiego

Miłośnicy motocykli zabytkowych z mrągowskiego klubu „ŁAPA” 
zapraszają na otwarcie sezonu.

Pięć łóżek trafiło na Oddział 
Dziecięcy Szpitala Mrągow-

skiego im. Michała Kajki sp. 
z  o.o. Będą z  nich korzystać 
rodzice, którzy w  czasie ho-
spitalizacji pozostają cały czas 
ze swoim dzieckiem.

— To kolejna taka darowizna, 
którą otrzymał nasz Szpital. 
Poprzednio, w  październiku 
ubiegłego roku, trafiło do nas 
6 takich łóżek dla mamy i taty 
— taką informacją podzielili się 
w mediach społecznościowych 
pracownicy szpitala.

Łóżka są rozkładane, wy-
godne, łatwe do czyszczenia 
i  bardzo potrzebne w  szpital-

nej codzienności, co zgodnie 
podkreślają także pielęgniarki 
i lekarze. W ciągu dnia można 
je złożyć i  jako fotel zajmują 
mniej miejsca, a  wieczorem 

zamienić w  wygodne miejsce 
do spania. Rodzice hospitalizo-
wanych dzieci doceniają jakość 
snu. Jak podkreślają lekarze, 
obecność rodzica przy dziecku 

to część terapii, której nie da się 
niczym zastąpić.

— Fundacja Ronalda McDo-
nalda przekazała kolejną partię 
łóżek dla opiekunów dzieci le-
czących się w Oddziale Dzie-
cięcym Szpitala Mrągowskiego. 
Dzięki otrzymanym łóżkom 
z Fundacji, podniósł się komfort 
i zadowolenie wśród rodziców 
naszych pociech — mówi lek. 
Szczepan Więckowski, koor-
dynator Oddziału Dziecięcego 
Szpitala Mrągowskiego.

Fundacja przekazała już w su-
mie 958 łóżek 48 szpitalom w ca-
łej Polsce. 

 ms

Kolejne łóżka dla rodziców małych pacjentów trafiły do mrągowskiego szpitala. Darowiznę przekazała Fundacja Ronalda McDonalda.
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o  Waszą obecność i  wsparcie 
na miarę Waszych możliwości. 
Ziarnko do ziarnka i  zbierze 
się miarka.

Akcja odbędzie się 22 kwietnia 
2023 roku, w budynku Kościoła 
Zielonoświątkowego Ul. Space-
rowa 2 A, początek godz. 18 – ta. 

Wydarzenie będzie transmito-
wane on – line. Zapraszamy do 
udziału w  wydarzeniu, w  ten 
sposób praktycznie i osobiście 
będziecie mogli Państwo dać 
odpowiedź na pytanie: „Co ma 
miłość do kochania?”.

Agnieszka Beata Pacek
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Wiceburmistrz Braniewa Anna Anna Kapusta i pracownicy Urzędu Miasta Braniewa: Jerzy Butkiewicz – kierownik Wydziału Ochrony Środowiska 
i Agata Ostrowska – inspektor ds. Promocji uczestniczyli w Naradzie Nawigacyjnej dotyczącej sezonu żeglarskiego 2023 na Pętli Żuławskiej.

Za rok ruszy budowa mieszkań

Pasłęka w rejestrze śródlądowych dróg wodnych

Rok temu miasto Braniewo 
przekazało na ten cel 3 mln 
złotych, które otrzymało 
od rządu na stworzenie 

spółki mieszkaniowej. Podczas 
grudniowej sesji w 2022 r. wnie-
siono aportem działkę, za „sta-
rym” liceum. Planowany termin 
budowy to przełom pierwszego 
i drugiego kwartału 2024 roku.

Nie jesteśmy jedyni.
Dlaczego dopiero w 2024?

— W SIM-ie jest siedemnaście 
samorządów, ciężko, żebyśmy 
wszyscy naraz realizowali in-
westycje, jest pewna kolejność 
— mówi burmistrz Braniewa 
Tomasz Sielicki. — Ale już dzi-
siaj mogę obiecać, że powstanie 
24-rodzinny blok przy ul. Zie-
lonej. To będzie pierwszy blok 
w ramach SIM. Wkład miesz-
kańca to około 20 procent war-
tości mieszkania. Później spłata 
reszty należności zostanie rozło-
żona na kolejne lata.

Ostatnie Nadzwyczajne Zgro-
madzenie Wspólników SIM 
KZN - Warmia i  Mazury Sp. 
z o.o. odbyło się 31 marca w Bra-
niewie. Uczestniczyli w nim bur-
mistrzowie i wójtowie reprezen-
tujący samorządy: Miasta Biała 
Piska, Gminy Bisztynek, Mia-
sta Działdowo, Gminy Elbląg, 
Gminy Gronowo, Gminy Iława, 
Gminy Lubawa, Gminy Mar-
kusy, Gminy Milejewo, Nowego 
Miasta Lubawskiego, Nowego 
Dworu Gdańskiego, Olsztyn-
ka, Orzysza, Pasłęka, Pieniężna, 
Gminy Szczytno.

Dla kogo te mieszkania?
SIM to rozwiązanie dl

osób i rodzin nie posiadających 
własnego mieszkania. Wiele 
z  tych rodzin dysponuje pie-
niędzmi na regularne opłacanie 

Spotkanie było poświęcone 
zagadnieniom dotyczącym 
bezpieczeństwa i rozwoju 

żeglugi na szlaku Pętli Żu-
ławskiej i  miało formę dys-
kusji. Uczestniczyli w  nim 
przedstawiciele społeczności 
użytkowników dróg wodnych, 
ich administratorzy, zarządcy 
dróg wodnych i służby odpo-
wiedzialne za bezpieczeństwo 
na wodzie.

Marian Kidaj, dyrektor 
Urzędu Żeglugi Śródlądowej 
w Gdańsku oficjalnie przeka-
zał informację, zgodnie z którą 
rzeka Pasłęka na odcinku od 
Braniewa do Zalewu Wiślane-
go zostanie w niedalekim cza-
sie wpisana do rejestru dróg 
wodnych śródlądowych. To 

szczególnie ważne w  kon-
tekście Przekopu Mierzei 
Wiślanej, dzięki któremu 
Zalew Wiślany ma szansę 
stać się akwenem atrak-
cyjnym pod względem tu-
rystycznym, rekreacyjnym 
i transportowym.

Wpisanie Pasłęki do wyżej 
wymienionego rejestru otwie-
ra więc możliwości rozwoju 
dla gmin, przez które będzie 
przebiegał proponowany 
nowy szlak wodny, w tym dla 
miasta Braniewa. Podnosi to 
także szanse na pozyskanie 
pieniędzy zewnętrznych na 
inwestycje – zarówno dla za-
rządcy rzeki jak i  właścicieli 
terenów przyległych.

Inf. prasowa UM Braniewa

W pierwszym półroczu 2024 r. ma rozpocząć się budowa 24-rodzinnego bloku mieszkalnego przy ul. zielonej,
za liceum ogólnokształcącym. inwestycja powstanie w ramach Społecznej inicjatywy Mieszkaniowej.

Budowa 24-rodzinnego bloku mieszkalnego ma się rozpocząć w pierwszym półroczu 2024 roku

Anna Kapusta, wiceburmistrz Braniewa i Marian Kidaj, dyrektor 
Urzędu Żeglugi Śródlądowej w Gdańsku
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czynszu, jednak ich dochody są 
za niskie na zaciągnięcie kre-
dytu hipotecznego na miesz-
kanie. Pierwszeństwo najmu 
będą miały osoby wychowują-
ce przynajmniej jedno własne 
lub przysposobione dziecko 
oraz osoby, które ukończyły 60. 
rok życia.

Dzięki SIM rodziny te będą 
mogły wprowadzić się do 
mieszkania, bez konieczności 
zaciągania wysokiego kredytu. 
W domach tych mogą być nawet 
o połowę niższe stawki czynszu 
niż na rynku komercyjnym. Ist-
nieje również możliwość zmiany 
umowy najmu na umowę najmu 
z dojściem do własności (uzyska-
nie własności mieszkania w per-
spektywie lat). 

 Wojciech Andrearczyk
Głosowanie podczas Nadzwyczajnego zgromadzenia Wspólników 
SiM KzN – Warmia i Mazury Sp. z o.o.
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Nie będzie słynnego hotelu 
na 1000 miejsc?

NA SYGNALE

Już dwa lata temu radny Ak-
tywnego Giżycka - Paweł 
Andruszkiewicz informował, 
że siedmiopiętrowy hotel nie 

powstanie, czemu miały zaprze-
czać lokalne władze. Niedługo 
potem okazało się, że inwesty-
cja istotnie napotykała poważne 
problemy, a teraz już wiadomo, 
że tak duży obiekt hotelowy 
jednak nie powstanie. – Kon-
serwator zabytków nie pozwolił 
na taką kubaturę, więc inwestor, 
któremu miasto wydzierżawiło 
teren na podstawie użytkowa-
nia wieczystego, był zmuszony 
do zamiany projektu. Obecny 
projekt (w części objętej nad-
zorem konserwatora) zakła-
da budynek z  dwuspadowym 
dachem, a  całość wydaje się 
być dostosowana do giżyckich 
warunków i  miejskiej skali. 
Niebawem zostanie zaprezen-
towana koncepcja – przekazał 
w mediach społecznościowych 
radny Paweł Andruszkiewicz. – 
O tym, że budynek w pierwot-
nym kształcie nie powstanie 
pisałem już ponad rok temu. 
Wtedy burmistrz Iwaszkiewicz, 
jak to ma w zwyczaju, nazwał to 
fake newsem i zamiast meryto-
rycznej rozmowy, przekonywał, 
że ten budynek z  pewnością 
powstanie. Dzisiaj nabrał wody 
w usta, choć wizualizacja z no-
wym budynkiem leży u niego 
w szufladzie –  dodaje radny.

Moloch, za którego budo-
wę miał odpowiadać inwestor 
z Elbląga, miał staonowić po-
wierzchnię 42 tys. metrów kwa-
dratowych. – Tak duży obiekt 
miałby ogromne znaczenie dla 
Giżycka, bo obecnie nie mamy 
takiego hotelu. Same podatki to 
około miliona złotych dla miasta 
w skali roku. Dziesięć małych 
hoteli nie przyniosłoby tyle, co 

jeden duży – mówił w rozmowie 
z olsztyńską redakcją „Gazety 
Wyborczej” burmistrz Giżycka. 
Według niego budowla miała się 
nie rzucać w oczy, bo do trzech 
czwartych wysokości zasłaniały-
by ją drzewa.

Jak informuje portal Mazury24 
miasto przekazało teren w użyt-
kowanie wieczyste inwestorowi 
za kwotę 6 mln złotych. Jedna 

trzeecia tej kwoty już wpłynęła 
na konto giżyckiego samorzą-
du. Reszta miała być płacona 
w równych ratach rozłożonych 
na kilkanaście lat.

Kontrowersyjna inwestycja być 
może powstanie, choć nie w ta-
kiej postaci. Inwestor nie chce 
rezygnować z budowy obiektu 
w  Giżycku. Zapowiedział już 
przygotowanie nowej koncep-

cji, zgodnie z zaleceniami kon-
serwatora. Tych wytycznych jest 
bardzo dużo. Powstanie zupełnie 
nowy projekt, który ma zyskać 
aprobatę miasta i konserwatora 
zabytków. Jak podkreśla radny 
Paweł Andruszkiewicz, z  całą 
pewnością „nie będzie zapo-
wiadanego szumnie przez bur-
mistrza Iwaszkiewicza tysiąca 
miejsc noclegowych”. masz

Koszty wywozu śmieci dręczą giżyckich przedsiębiorców
Właściciele giżyckich hoteli i lokalni przedsiębiorcy nie zgadzają się z kosztami wywozu śmieci, które w ostatnich latach „poszybowały” o kilkaset procent. 
Według nich ceny zostały sztucznie zawyżone. zapowiadają, że jeśli nie będzie obniżki, podpiszą umowy z prywatną firmą.

Pod koniec marca sprawą 
zianteresował się Polsat 
News. – W tym momencie 

poza sezonem płacimy wię-
cej, niż płaciliśmy w  szczy-
cie sezonu rok temu. To są 
naprawdę olbrzymie różni-
ce, ponieważ poza sezonem 
mamy pusto, praktycznie 
nie generujemy odpadów, 
a w szczycie sezonu tych od-
padów oczywiście jest dużo 
więcej – tłumaczy na antenie 
popularnej stacji Helena Wi-
niarczyk z Lokalnej Organiza-
cji Turystycznej „Mazury”. – 
Jako mikroprzedsiębiorczyni 
rocznie potrafię płacić nawet 
40 tysięcy złotych – dodaje.

Jak wynika z podanych infor-
macji na przestrzeni ostatnich 
kilku lat w Giżycku i okolicach 
opłaty za wywóz śmieci wzro-
sły o  nawet 600-700 proc. 
W  ubiegłym roku podwyżka 

wyniosła 200 proc. Lokalni 
przedsiębiorcy uskarżają się 
na wysokie koszty, porównując 
Giżycko do Warszawy, gdzie 
mimo wszystko za wywóz od-
padów płaci się mniej niż na 
Mazurach. Wystosowali do 
władz apel o 50-procentowe 
obniżki. Burmistrz Giżycka 
ripostuje, że “wszyscy bory-
kamy się ze wzrostem kosz-
tów”, tłumacząc jednocześnie, 
że systemu opłaty nie można 
zasilić z zewnątrz inaczej, jak 
tylko... opłatami.

– Były zrobione dwie eks-
pertyzy ekonomiczne w Ma-
zurskim Związku Międzyg-
minnym: jedna zewnętrzna 
i  druga wewnętrzna. W  obu 
stawka wychodziła bardzo 
podobna – tłumacz dla Pol-
sat News burmistrz Iwasz-
kiewicz. – Ta stawka jest też 
kontrolowana przez Regio-

nalną Izbę Obrachunkową. 
W związku z tym, że Izba nie 
podważyła wyliczeń, ta stawka 
musiała wejść w życie.

Mazurski Związek Międzyg-
minny, który zajmował sie od-
padami do tej pory, obsługiwał 
około 3 tys. przedsiębiorców. 

W  zarządzie spółki jest bur-
mistrz Giżycka. Jego zdaniem 
wysokie koszty wywozu śmieci 
wynikają po prostu z wyliczeń.

trZy miesiĄce aresZtu 
Za Znęcanie się nad ŻonĄ
Sąd rejonowy w Giżycku na wniosek policji 
i prokuratury zastosował tymczasowy
areszt na okres trzech miesięcy wobec 
28-latka, który znęcał się psychicznie
i fizycznie nad żoną. 
Mężczyzna gnębił swoją żonę od ponad 
dwóch lat. Wszczynał awantury, niezaleznie 
czy był pijany czy trzeźwy. Awantury wszczy-
nał bez powodu. Wyzywał kobietę słowami 
wulgarnymi, poniżał, nakazywał klękać 
i przepraszać, popychał, bił, groził pozbawie-
niem życia jak i ograniczał wyjście z domu 
czy też wyrzucał kobietę z mieszkania. 
– Wobec 28-latka toczyło się postępowanie 
karne, miał dozór policji, nakaz opuszczenia 
lokalu oraz zakaz kontaktowania się i zbli-
żania do kobiety – informuje st. asp. iwona 
Chruścińska, oficer prasowy giżyckiej policji. 
– Naruszając zakaz zbliżania się i kontakto-
wania ponownie wszczął awanturę z żoną, 
w trakcie której ponownie użył siły i przemo-
cy powodując u kobiety złamanie kości. 
zebrany materiał w sprawie trafił do proku-
ratury, a następnie do giżyckiego sądu. Sąd 
przychylił się do wniosku i zastosował wo-
bec 28-latka areszt na okres trzech miesięcy.

kryminalni ZatrZymali dwóch 
PosZukiwanych. Jeden Z nich ma 
do osiadki Prawie 3 lata
Giżyccy kryminalni zatrzymali 25-latka 
ściganego listem gończym i nakazem dopro-
wadzenia do aresztu śledczego. Mężczyzna 
ukrywał się na terenie powiatu piskiego. 
Mieszkaniec powiatu giżyckiego w przeszło-
ści został skazany za przestępstwa kradzieży 
i rozboju po skazaniu, nie stawił się do aresz-
tu śledczego. W ręce policjantów
wpadł również jego 34-letni krewny 
poszukiwany nakazem doprowadzenia.
25-latek trafił już do aresztu, gdzie odsiedzi 
2 lata i 2 miesiące za przestępstwo rozboju 
i 182 dni za kradzież. Starszy z mężczyzn wy-
bronił się od aresztu uiszczając grzywnę.

koleJny ZatrZymany Z narkotykami
23-letni mieszkaniec Giżycka przyszedł do 
giżyckiej komendy złożyć zawiadomienie 
o podejrzeniu popełnienia przestępstwana. 
Sprawa dotyczył przywłaszczenia ubrań 
i laptopa przez jego brata. 
– W trakcie rozmowy z policjantami 23-latek 
zachowywał się nerwowo, był pobudzony, 
unikał kontaktu wzrokowego. Cała 
rozmowa się po prostu „nie kleiła” – 
mówi st. asp. iwona Chruścińska.
Funkcjonariusze podejrzewali, że zgłaszający 
może mieć coś więcej do ukrycia. W trakcie 
kontroli osobistej znaleźli przy nim białe
plastikowe pudełko, w którym były woreczki 
ze strunowym zapięciem i biały proszek. 
Badanie teaserem narkotykowym 
wykazało, że to amfetamina. 
Mężczyzna został zatrzymany. 
– W trakcie przesłuchania twierdził, że to jest 
kreatyna, że nie ma problemu z narkotykami 
i nie będzie już składał żadnego zawiado-
mienia –  dodaje rzeczniczka giżyckiej policji.

chciał odZyskać PieniĄdZe 
okradaJĄc sklePowĄ kasę
Giżyccy policjanci zatrzymali 26-latka, 
który chcąc odzyskać swoje pieniądze 
od znajomego, wtargnął do jego zakładu 
pracy, pobił go, zdewastował sklep
i zabrał 400 złotych z kasy. 
Na czas prowadzonego postępowania 
prokurator wydał postanowienie o oddaniu 
mężczyzny pod dozór policji i zakazał kontak-
towania się z pokrzywdzonym jak i zbliżania 
się do niego na odległość nie mniejszą niż 
100 metrów 26-latek już wcześniej dopusz-
czał się podobnych przestępstw. Będzie 
odpowiadał w tzw. „recydywie”. 
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Sprawa jest przesądzona: potężny obiekt hotelowy na 1000 miejsc, który miał zostać wybudowany w Giżycku nie powstanie. 
A na pewno nie w takiej formie jak planowano.
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Polityka senioralna 
tematem wizyty Jolanty
Piotrowskiej
W  Kętrzyńskie Centrum 

Spotkań Seniora odbyło 
się otwarte spotkanie z człon-
kinią Zarządu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego –
Jolantą Piotrowską. Tematem 
była polityka senioralna w wo-
jewództwie. Pani Marszałek 
poinformowała seniorów m.in. 
o  działaniach skierowanych 

do osób starszych oraz fun-
duszach przeznaczanych na 
podnoszenie komfortu ich 
życia. Seniorzy odebrali z jej 
rąk upominki, zaś dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kętrzynie - herb 
Województwa Warmińsko
-Mazurskiego.
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Cała wyprawa rozpoczęła 
się rano. Przed meczem 
uczniowie i wychowawcy 
odwiedzili Stare Miasto 

i przeszli się po najbardziej re-
prezentacyjnej ulicy Gdańska 
- Długim Targu. Przystanęli 
też przy Fontannie Neptuna – 
boga mórz i oceanów, który stoi 
przodem do królewskich kamie-
nic przed wejściem do Dworu 
Artusa. Następnie wycieczka 
udała się do Bazyliki Mariackiej 
Wniebowzięcia Najświętszej 
Maryi Panny. Potem młodzież 
była też przy tablicy pamiątkowej 
poświęconej Pawłowi Adamo-
wiczowi, tragicznie zmarłemu 
prezydentowi Gdańska, który 
zginął podczas finału WOŚP 
w 2019 roku.

Nieliczni wybrali się na wieżę 

bazyliki, która mierzy ok. 82 me-
trów, skąd podziwiali wyjątkową 
panoramę miasta i okolic, zaś 
czas wolny uczestnicy wyciecz-
ki spędzali w Galerii Bałtyckiej. 
Głównym punktem wyjazdu 
była jednak wizyta w Ergo Are-
nie. Młodzi reszelanie mieli 
okazję obejrzeć z trybun mecz 
naszej kadry narodowej szczy-
piornistów z  wicemistrzami 
świata - Francuzami. Atmosfera 
w Ergo Arenie była niesamowi-
ta. W przerwie meczu ucznio-
wie z  Warmii byli świadkami 
oficjalnego pożegnania byłych 
reprezentantów Polski w piłce 
ręcznej, w tym Karola Bielec-
kiego, Marcina Lijewskiego i Pa-
tryka Kuchczyńskiego. Mimo, 
że mecz zakonczył się porażka 
Polaków 28:38, duma z repre-

Marzenia strażaków z Reszla 
właśnie się spełniają

Gorący doping młodzieży 
z Reszla zagrzewał naszych 
szczypiornistów
Najstarsze klasy zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Reszlu wyjechały do Gdańska na mecz piłki ręcznej 
naszej męskiej reprezentacji. Polacy grali z Francuzami  
w ramach eliminacji do Mistrzostw Europy. 

Burmistrz Reszla Marek Jani-
szewski, prezes OSP Reszel 
Andrzej Adamiak i naczel-
nik reszelskiej jednostki 

Rafał Kowalski odebrali promesę 
na zakup ciężkiego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego o warto-
ści 1 250 000 złotych. 

– Jest to jedno z  najwięk-
szych dofinansowań dla OSP 

z naszego województwa — ko-
mentuje burmistrz Janiszew-
ski. — Nowy ciężki samochód 
pożarniczy będzie gwarantem 
bezpieczeństwa mieszkańców 
gminy. 

Dzięki zakupowi strażacy 
ochotnicy będą mogli walczyć 
o zdrowie, życie i mienie bez 
obaw o stan techniczny sprzę-

tu, co niewątpliwie wpłynie na 
komfort ich pracy. Otrzymana 
promesa jest zasługą wielu 
przychylnych gminie osób. — 
Serdecznie dziękujemy Panu 
Posłowi Jerzemu Małeckiemu, 
Panu Ministrowi Błażejowi 
Pobożemu, Pani Senator Mał-
gorzacie Kopiczko, Komendan-
towi Wojewódzkiemu nadbryg. 

Tomaszowi Komoszyńskiemu 
oraz wszystkim, którzy choćby 
w najmniejszym stopniu przy-
czynili się do otrzymania tak 
wysokiego dofinansowania. Ser-
decznie gratulujemy Zarządowi 
i Druchom OSP Reszel oraz 
życzymy dalszych sukcesów — 
dodaje burmistrz Reszla.
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Pod koniec marca na rynku w Srokowie odbyło się spotkanie samorządowców z terenu powiatu kętrzyńskiego 
z parlamentarzystami, wojewodą oraz przedstawicielami służb mundurowych. Podczas spotkania przekazano sprzęt 
ratowniczy dla OSP oraz promesy na zakup samochodu gaśniczego. 
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